
Hieronder staat het verslag van het agendapunt ‘nieuw fokbeleid’ zoals besproken op de Verdiepingsdag van 

de Raad van Beheer op 19 februari 2011. 

Het bestuur van de NVSW heeft zich achter dit nieuwe fokbeleid geschaard.   

 

Raad van Beheer en Rasverenigingen zijn het eens       

                      over de voorstellen nieuw fokbeleid 

 
Verrassende nieuwe fokregels, samenwerkingsregels,  stamboomafspraken zijn zomaar  drie zaken 

die zaterdag 19 februari ter discussie kwamen op de Verdiepingsdag van de Raad van Beheer. In een 

ongekend goede sfeer kwamen 111 rasverenigingen bijeen in Maarsbergen om te discussiëren over 

de voostellen van de Werkgroep Fokkerij&Gezondheid en de TaskforceRasverenigingen. En waren het 

over veel zaken eens. Indrukwekkend en als alles doorgaat zeer vernieuwend en ingrijpend voor de 

kynologie in Nederland. 

 

Toen de ALV in 2008 besloot om meerdere Rasverenigingen per Ras te gaan erkennen waren er meerdere 

gebieden binnen de kynologie waar de regels moesten worden aangepast. Waar tot nu toe één rasvereniging  

zaken kon regelen en of voorstellen moesten er nu regels komen hoe dit met meerdere verenigingen te 

regelen. 

De Taskforce werd hiervoor in het leven geroepen  en zij kwam in de afgelopen periode met een aantal ideeën 

en voorstellen. Gaandeweg bleek dat een aantel zaken ook in de Werkgroep Fokkerij&Gezondheid speelde en 

daarom werd vanaf medio 2010 gezamenlijk opgetrokken bij het uitwerken van de voorstellen. Want dat zijn 

het: Voorstellen. 

 

In Maarsbergen werd begonnen met Dr. W van Haeringen. Die hield een buitengewoon heldere presentatie 

over de laatste ontwikkelingen en mogelijkheden van DNA-onderzoek. Daarna gingen de 180 personen die 111 

rasverenigingen per rasgroep discussiëren over de 10 grootste dilemma’s die in de voorgestelde nieuwe 

plannen moeten worden verwerkt. Na afloop kwam iedereen weer bij elkaar om te horen hoe de meningen 

waren en waar de RvB aan moet denken bij het uitwerken van de plannen die later dit jaar in een 

buitengewone ALV afgerond moeten worden. 

 

Wij zullen hier de discussies achterwege laten en alleen de stellingen weergeven en de uitslag van de stemming 

onder de 111 verenigingen. 

 

 

1) Elke Rasvereniging zijn eigen VerenigingsFokReglement                           100% voor 

 

2) Omdat er slechts sprake is van één rashondenpopulatie, moeten in het belang van het ras 

 verschillende rasverenigingen minimaal tot een verplichting van dezelfde gezondheids 

screeningsonderzoeken.                                                                            85% voor. 

 (dit is bij de Stabij- en Wetterhoun niet aan de orde) 

 

3) Met de voorgestelde VFR regels kunnen wij als rasvereniging voldoende eigen invulling geven aan de 

 fokkerij binnen onze vereniging.                                                                    95% mee eens 

 



 

 

4) Het is goed dat aan het afgeven van de stamboom gezondheids screeningsonderzoeken gekoppeld 

 worden                                                                     85% voor. 

 

5) Als ouderdieren niet aan het verplichte screeningsonderzoek voldoen, zou er zelfs geen stamboom 

   afgegeven mogen worden.                                                       75 voor, 5 blanco, 40 tegen 

 

6) Rasverenigingen hebben altijd het laatste woord bij de opsomming van screeningsonderzoeken 

 waaraan ouderdieren voor de fokkerij moeten voldoen.                                    85% mee eens

  

7) Het bestuur van de RvBeheer heeft het recht om de lijst van screeningsonderzoeken zelf op te stellen 

of aan te vullen als de rasverenigingen hun verantwoordelijkheid hierin niet nemen. 75 % mee eens 

 

8) Het bestuur van de Raad van Beheer heeft het recht om de lijst van screeningsonderzoeken zelf op te 

 stellen of aan te vullen als de rasverenigingen hun verantwoordelijkheid hierin niet nemen en een 

onafhankelijke commissie haar daarin adviseert                                    95% mee eens 

 

9) Wil fokkerij en gezondheidsbeleid écht succesvol zijn, dan zal de juiste afstamming van alle pups met 

 behulp van DNA moeten worden bevestigd.                                                                               95% mee eens 

 

10) De stamboom is geen kwaliteitskeurmerk, maar wél een prima communicatiemiddel om aan te geven 

 dat de ouders van dit nest voldoen aan de basale gezondheidseisen voor dit ras.              85% mee eens 

 

11) De combinatie hafzus x halfbroer moet verboden worden               60 voor, 60 tegen 

 

12) Het VFR bevat nu de BRS regels uit het KR. Dit kan in de toekomst voor verouderde VFR versies zorgen, 

 als BRS regels worden aangepast. Dit vinden wij als rasverenigingen geen probleem. Wij nemen de 

 verantwoordelijkheid om de VFR áltijd up to date te houden met de laatst geldende BRS/KR regels 

                      95% voor                                                    

Een ongekende unanimiteit over essentiële zaken en in een prima sfeer en harmonie. Misschien was dat wel de 

grootste winst van deze dag. 


